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نتیجه   سرّی!

رییس هیأت بدمینتون استان از برگزاری مسابقات قهرمانی بانوان 
کشور به میزبانی زنجان خبر داد.

غلامرضا باقری در گفت وگو با خبرنگار مهر، با بیان اینکه 
رقابت های بدمینتون قهرمانی بانوان کشور از چهارم دی ماه 
امسال به مدت یک هفته در زنجان برگزار خواهد شد، اظهار 
کرد: این رقابت ها قرار است در سالن آکادمی بدمینتون زنجان 

)استاد محمود انصاری( برگزار شود.
وی با یادآوری اینکه در رقابت های بدمینتون قهرمانی بانوان 
کشور که سالانه برگزار می شود، ورزشکاران بدون محدودیت 
سنی با هم به رقابت می پردازند، تصریح کرد: برای تیم زنجان 
در این دوره از رقابت ها قرار است نسترن کرمی به همراه آیسان 

شوریده و فاطمه مقدم به مصاف حریفان خود بروند.
این فعال ورزشی با تاکید بر اینکه وجود زیرساخت های 
استاندارد در ورزش بدمینتون، زنجان را به یکی از پایگاه های 
اصلی این رشته در سطح کشور تبدیل کرده است، ادامه داد: 
زنجان از دیرباز تا به امروز میزبانی رقابت های ملی و بین المللی 
را بر عهده داشته که این خود می تواند توسعه روزافزون بدمینتون 

استان را به دنبال داشته باشد.
رییس هیأت بدمینتون استان زنجان در ادامه با اشاره به اینکه 
زنجان این آمادگی را دارد که برای چندمین بار میزبان رویدادهای 
بین المللی در این رشته باشد، خاطرنشان کرد: با توجه به وجود 
زیرساخت های استاندارد، بازیکنان ملی پوش و نیز داوران و 
مربیان ارزنده، میزبانی مجدد زنجان در چنین رویدادهایی دور 

از ذهن نخواهد بود.
باقری با بیان اینکه یکی از رویکردهای اصلی این هیأت، اهتمام 
به حضور ورزشکاران این رشته در رقابت های لیگ است، 
افزود: لیگ یکی از رقابت هایی است که می تواند به بروز و 
ظهور استعدادها در این رشته کمک کند، از این رو تلاش داریم 

تا نمایندگانی را در این سطح از رویدادها داشته باشیم.

سبزه میدان-رییس کل دادگستری 
 استان زنجان گفت: اولین دادگاه 
علنی برخط در دادگستری این 
استان با هدف دسترسی راحت 
مردم به خدمات قضایی برگزار 

شد.
حجت  مهر،  گزارش  به 
الاسلام علی فرجی در این 
خصوص افزود: در راستای 

اجرای سند تحول قضایی با استفاده از فناوریهای نوین و 
تاکیدات رئیس قوه قضاییه مبنی بر گسترش فناوری های نوین 
و تضمین دستیابی آسان و رایگان مردم به خدمات قضایی اولین 

دادگاه برخط علنی در دادگستری استان زنجان برگزار شد.
وی اضافه کرد: این جلسه دادگاه با رضایت طرفین و صلاح 
دید مقام قضایی در یکی از شعب حقوقی محاکم زنجان به 
صورت علنی و برخط برگزار شد که جلسه دادگاه بصورت 
آنلاین برای افرادی که دسترسی به کد ورود به سامانه برخط 
را داشتند قابل مشاهده بود.رییس کل دادگستری استان زنجان 
خاطرنشان کرد: با برنامه ریزی های انجام شده در استان و 
پیگیری های معاونت فناوری اطلاعات و تلاش های واحد 
انفورماتیک دادگستری زنجان از این پس شاهد برگزاری بیشتر 
این نوع جلسات خواهیم بود.فرجی افزود: با اطلاع رسانی قبلی 
و در دسترس قرار گرفتن رمز ورود به سامانه برخط مشاهده 

این جلسات دادگاه برای افراد میسر خواهد شد.

سبزه میدان-مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان 
گفت: با آغاز به کار 12۷ واحد صنعتی در استان زنجان زمینه 

اشتغال 4 هزار و ۸30 نفر فراهم شده است.
به گزارش خبرگزاری مهر، مجید گلشنی منفرد گفت: در ۷ ماهه 
نخست امسال 12۷ واحد صنعتی در استان راه اندازی و زمینه 

اشتغال 4 هزار و ۸30 نفر در زنجان فراهم شده است.
مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان زنجان اظهار داشت: 
در طول ۷ ماه سال جاری میزان سرمایه گذاری صنعتی در استان 

زنجان از رشد ۶۶۸ درصدی برخوردار بوده است.
وی افزود: در ۷ ماهه نخست امسال 12۷ واحد صنعتی در 
استان راه اندازی شده است و با توجه به اینکه این میزان در 
مدت مشابه سال گذشته ۶۹ واحد بود شاهد رشد ۸4 درصدی 

راه اندازی واحدی های صنعتی در استان هستیم.
گفت:  زنجان  استان  تجارت  و  معدن  صنعت،  مدیرکل 
سرمایه گذاری صورت گرفته برای این واحدها بالغ بر ۸1 هزار 
میلیارد ریال است که این میزان در مدت مشابه سال گذشته بالغ 

بر 11 هزار میلیارد ریال بوده است.
وی تصریح کرد: با آغاز به کار این واحدهای صنعتی در استان 
زمینه اشتغال 4 هزار و ۸30 نفر در سال جاری فراهم شده 

است.

سبزه میدان-بیماری های غیر واگیر سالانه هزینه های زیادی را 
بر جوامع از جمله کشورمان تحمیل می کند و در این میان انجام 
پویش ها و طرح های غربالگری می تواند علاوه بر اگاهی بخشی 
و تلنگر به عموم جامعه مبنی بر توجه بیش از گذشته به مقوله مهم 

سلامت از تبعات بعدی آن نظیر مرگ و میرها جلوگیری کند.
به گزارش ایرنا، چند وقتی است غربالگری فشار و خون و دیابت 
برای گروه های هدف در کشور در حال اجراست و هدف آن 
شناسایی موارد در معرض خطر بوده تا طبق فرآیند نسبت به 

درمان های لازم اقدام شود.
طبق اعلام متولیان امر در وزارت بهداشت، درمان و آموزش 
پزشکی ۸3 درصد از کل مرگ و میرهای بیمارستانی مربوط به 

بیماری های غیرواگیر است.
سالانه 300 هزار نفر به دلیل بیماری های قلبی و عروقی می میرند 
و 32 درصد افراد بالای 1۸ سال فشارخون بالا دارند و ۶0 درصد 
نیز از فشارخون خود بی خبرند و 30 هزار مرگ در سال به خاطر 

دیابت در کشور اتفاق می افتد که موارد مهمی است.
با توجه به اهمیت این مساله، اجرای پویش ملی سلامت از 20 
آبان سالجاری آغاز شده است که تا 1۵دی سال جاری ادامه دارد 
و طبق گفته های مسوولان حوزه بهداشت و درمان با انجام این 
کار می توان از نیم میلیون مرگ بیماری های غیرواگیر و 30 هزار 

مرگ ناشی از دیابت پیشگیری کرد.
این طرح همزمان با سراسر کشور در استان زنجان نیز در حال 
اجراست وتورج جلالیان کارشناس پیشگیری و مبارزه با بیمارهای 
غیرواگیر معاونت بهداشت دانشگاه علوم پزشکی زنجان می گوید:
این طرح از 20 آبان سال جاری آغاز شده و تا 1۵ دی ادامه دارد که 
طبق اعلام مسوولان وزارت بهداشت ، درمان و آموزش پزشکی 
تمدید نخواهد شد گروه هدف تحث پوشش شهروندان 1۸ سال 

به بالا و زنان باردار هستند.
در این طرح خدمات فشار خون، دیابت و سنجش قد و وزن و 
حتی آزمایش های تجویزی گروه های هدف به صورت رایگان 
انجام می شود.حتی بیماران دیابتی و مبتلایان به فشار خون نیز 
غربالگری می شوند و طبق برنامه در مرحله بعدی برای غربالگری 
آن گروه از بیمارانی که بنا به دلایلی امکان حضور ندارند تیم های 

سیار اعزام خواهد شد.
در واقع در مرحله نخست اجرای »پویش ملی سلامت« به دنبال 
کنترل فشار خون و دیابت در جامعه هستیم که با پیوستن مردم 
به این پویش و همکاری ها با خانه های بهداشت گرفته تا مراکز 
بهداشتی و درمانی شهری و روستایی در سطح کشور، بیماری 

های غیرواگیر را غربالگری خواهیم کرد.
کارشناس پیشگیری و مبارزه با بیمارهای غیرواگیر معاونت 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی زنجان از اجرای این طرح« یعنی 
20 آبان تا 2۷ آذر سال جاری« از مجموع جمعیت هدف بالای 
1۸ سال به تعداد ۷۹۶ هزار و 332 هزار نفر 424 هزار و 422 
نفر معادل ۵3.3 درصد غربالگری فشار خون و دیابت شدند که 
درمقایسه با آمار 2۶ درصدی کشور، این استان رشد 2 برابری و 
جزو دانشگاه های رده ۹ کشوری قرار دارد.نکته مهم اینکه در 
غربالگری دیابت مراجعه کنندگان باید ناشتا باشند تا بتوان به راحتی 
آزمایش رایگان قند خون را انجام داد، موضوعی که اغلب نمی 

دانند و همین در کندی پویش تاثیر گذار است.
جلالیان می افزاید: وقتی از فردی فشار خون گرفته می شود، برای 
دیابت«آزمایش قند خون« باید ناشتا باشد،در غیر اینصورت باید 
دوباره مراجعه کند که در برخی موارد این کار انجام می گیرد 
و در مواقعی نیز چنین نیست و این مساله بر روند اجرای طرح 

تاثیر می گذارد.
برای پیشبرد بهتر این طرح در مناطق مختلف استان از تمامی 
ظرفیت های موجود از قبیل داوطلبان سلامت استفاده شده است 

و اجرای طرح در روستاها وضعیت خوبی برخوردار است.
وی با اشاره به اینکه طبق آمارها ۷0 هزار بیماری فشار خون 
و 30 هزار بیمار دیابتی در استان تحت پوشش و مراقبت قرار 
دارند، می گوید: این طرح بر شناسایی موارد مشکوک و جدید 
تمرکز دارد، تا کنون با غربالگری های انجام گرفته 2۵ هزار مورد 
مشکوک پیش فشار خون و 10 هزار نفر نیز پره دیابت و مشکوک 
شناسایی شده اند که با اتمام فاز اول پیگیری های لازم برای انجام 
اقدامات بعدی انجام خواهد شد و در واقع به این مساله بی توجه 

نخواهیم بود.
کارشناس پیشگیری و مبارزه با بیمارهای غیرواگیر معاونت 
بهداشت دانشگاه علوم پزشکی زنجان خاطرنشان می سازد 
شهرهای زنجان و ابهر و در مقایسه با سایر شهرستان های استان 
استقبال کمتری از این طرح داشته و با توجه با اینکه اتمام این 
طرح 1۵ دی سال جاری خواهد بود و به احتمال زیاد تمدید 

نیز نخواهد شد. 

ابهر گفت:  سبزه میدان-رئیس اداره فرهنگ و ارشاد اسلامی 
»راپسودی بزن تار« با نوازندگی امیر احدی برنده جایزه فستیوال 

جوایز موسیقی جهانی شد.
به گزارش ایسنا، آیسان صادقی با اشاره به افتخار آفرینی نوازنده 
ابهری در فستیوال جهانی، اظهار کرد: در این اثر امیر احدی هنرمند 

ابهری تک نواز تار این اثر است.
وی با بیان اینکه قطعه »بزن تار« که یک  قطعه بدون کلام و ارکسترال 
و تازه ترین اثر بهنام خدارحمی است، ادامه داد: کوشا صرافی گهر، 
پیام طونی، امیرحسین زندیان، میلاد عالمی، علی جعفری )ویلن(، 
کوروش صرافی گهر، دانیال جورابچی )ویولا(، کریم قربانی، داوود 
منادی )ویلنسل(، عادل اصغرزاده )کنترباس(، سامان احتشامی 
)پیانو(، فرزاد قیصری پور)تیمپانی(، بابک خواجه نوری )تنبک(، 
رضا مهینی )دف(، حسین میرزایی )هورن(، محمد صفی، الهه 
حمیدی، لیلا رضایی، محمد نیکنام )گروه کُر( در این قطعه با بهنام 

خدارحمی همکاری داشته اند.
این مسئول با بیان اینکه این قطعه یک قطعه بدون کلام و ارکسترال 
است که توسط ارکستری بزرگ متشکل از هنرمندان مطرح عرصه 
هنر تولید شده است، ادامه داد: در نوشتاری درخصوص این قطعه 
آمده است: موسیقی »بزن تار«، یک یادآوری است برای آنان که 
اصل و ریشه موسیقی کلاسیک ایرانی را فراموش یا گم کرده اند و 
همچنین پیشنهادی است برای تربیت شنیداری مخاطبان موسیقی.

رییس کل دادگستری استان زنجان:
اولین دادگاه علنی برخط در 

دادگستری استان زنجان برگزار شد

نوازنده ی  ابهری 
برنده فستیوال جهانی  شد

سبزه میدان-در حالی که انتخابات خانه مطبوعات استان 
زنجان همزمان با سایر استان ها به صورت الکترونیک 2۸ 
آذرماه سال جاری برگزار شد و به گفته مدیر خانه مطبوعات 
استان ریش و قیچی برای برگزاری این انتخابات در دست 
اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان بود، با وجود 
اصرارها برای اعلام نتایج این انتخابات همچنان این اداره کل 

از اعلام اسامی برگزیدگان خودداری می کند.
به گزارش صدای زنجان نیوز با پایان فعالیت سه ساله خانه 
مطبوعات استان زنجان اعلام شد قرار است انتخابات خانه 
مطبوعات استان به صورت متمرکز با برخی از استان های 
کشور 2۸آذرماه سال جاری برگزار شود. به همین مناسبت 
مدیر کل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان طی نشست 
خبری با اصحاب رسانه استان زنجان در تاریخ 20 آذرماه 
با اشاره به برگزاری این انتخابات به صورت الکترونیک و 
همزمان با برخی از استان های کشور، از پایش خبرنگاران 
استان زنجان برای حضور در این انتخابات صنفی خبر داد.

پایشی که نشان داد قصه این انتخابات سر دراز خواهد 
داشت چرا که در نخستین اقدام اداره کل فرهنگ و ارشاد 
استان زنجان برای انتخاب پیش رو اقدام به حذف تعدادی 
از خبرنگاران سرشناس و فعال استان زنجان و حتی رئیس 
فعلی خانه مطبوعات استان! از لیست خبرنگاران خانه 
مطبوعات کرد، موضوعی که صدای بسیاری از اهالی رسانه 
در استان را درآورد اما اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
استان حاضر به پذیرش اعتراضات نشد و همچنان بر این 
حذفیات تاکید کرد تا لیست خبرنگاران حدود 1۵0 نفری 
به تعداد ۵۷ نفر یعنی یک سوم! کاهش یابد. با وجود ادامه 
انتقادات به این رویه و استعفای جمعی از کاندیداها در 
حمایت از همکاران فعال خود، اصرار بر برگزاری انتخابات 

توسط اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی ادامه یافت.
انتخابات با همه فراز و فرودهای خود روز 2۸ آذرماه 
سال جاری به صورت الکترونیک برگزار شد و با وجود 
اینکه انتظار می رفت در کمتر از 24 ساعت یعنی 2۹ آذرماه 
آرا اعلام و اسامی منتخبان در اختیار عموم قرار گیرد اما با 
گذشت 4۸ ساعت یعنی پایان ساعت اداری روز پنجشنبه 
30آذرماه هنوز خبری از اعلام نتایج انتخابات برگزار شده، 

نیست.
عجز مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی زنجان از اعلام 

نتایج، توپی که به زمین وزارتخانه افتاد
تلاش خبرنگار صدای زنجان برای گفت و گو با مدیر کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان و معاون مطبوعاتی 
وی طی روزهای 2۹ و 30 آذرماه بی نتیجه بوده و پاسخی از 
مسئولان ارشاد در زمینه علت عدم انتشار اسامی برگزیدگان 
این انتخابات و سرنوشت آن دریافت نشد اما مدیرکل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان در آخرین اظهارنظر خود 
در روز 2۹ آذرماه با رسانه همسو با دولت در مورد این 
انتخابات گفته بود که طی نامه ای به معاونت امور رسانه ای 
و تبلیغات وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی اعلام کردیم که 
استان قادر به تایید انتخابات خانه مطبوعات زنجان نیست و 

این موضوع به خود مرکز محول می شود.
امرالله حسنی در این گفت و گو اعلام کرده بود بخشی از 
موارد لازم برای این انتخابات از جمله حضور تعداد حداقل 
نامزدها در بخش نمایندگی خبرگزاری ها و نمایندگی 
روزنامه های سراسری رعایت نشده و این مساله هم در 
اختیار استان گذاشته نشد تا برای آن تدبیری مثل توزیع 
نامزدها از سایر بخش ها را انجام دهد، اضافه کرد: اگر قرار 
است ما در قبال انتخابات مسئولیتی داشته باشیم باید متناسب 
با آن از اختیار عمل هم برخوردار شویم ولی در انتخابات 
خانه مطبوعات همه چیز بر عهده خود مرکز بود و لذا تعیین 

تکلیف نتیجه آن نیز باید بر عهده خودشان باشد.
مدیرکل فرهنگ و ارشاد و اسلامی استان با بیان اینکه ممکن 
است مرکز در خصوص بخش هایی که تعدد نامزدها 
رعایت شده انتخابات را تایید کند و در مورد بخش های 
دیگر نیاز به رأی گیری مجدد باشد، در هر صورت خود 
مرکز باید در این خصوص اعلام نظر کند و باید منتظر 

اعلام نظر تهران باشیم.
ریش و قیچی در دست اداره ارشاد بود!

در  زنجان  استان  مطبوعات  خانه  مدیر  ناصر  یوسف 
گفت و گو با صدای زنجان با اشاره به اینکه اعلام شده بود 
انتخابات خانه مطبوعات 22 استان قرار است در 2۸ آذرماه 
برگزار شود، اظهار کرد: بعدا برخی از استان ها به دلایلی 
از جمله به حد نصاب نرسیدن از لیست برگزارکنندگان 
انتخابات حذف شدند، اما انتخابات استان هایی که اعضا و 
کاندیداهای آن را وزارتخانه و اداره کل ارشاد تایید کرده بود، 

2۸ آذرماه به صورت الکترونیک برگزار کرد.
وی با اشاره به اینکه با فاصله خیلی کمی وزارتخانه نتایج 
کلی انتخابات را اعلام کرد، افزود: زنجان جزو استان هایی 
بود که انتخابات در آن پرشور و با مشارکت بالا برگزار شده 

بود و اصل انتخابات در آن تایید شد.
اسامی  اینگونه است که  اینکه روال  به  اشاره  با  ناصر 
برگزیدگان بلافاصله اعلام می شود، گفت: اما تا این لحظه 

اداره کل ارشاد از اعلام نتایج امتناع می کند.
مدیر خانه مطبوعات استان زنجان با اشاره به اینکه به دلیل 
اینکه کسی معترض شود وایرادی به انتخابات وارد کند 
نمی تواند مانعی برای اعلام نتایج باشد و این اقدام مرسوم 
نیست، افزود: اصولا ابتدا آرا اعلام می شود و کسی اعتراض 

داشته باشد به آن رسیدگی می شود.
وی با اشاره به اینکه بارها شفاهی پیگیر نتایج و اسامی 
برگزیدگان شدیم ولی جوابی دریافت نکردیم، گفت: 
به منظور پیگیری بیشتر نامه کتبی تحویل دبیرخانه ارشاد 
شده است اما با وجود گذشت یک روز از تحویل نامه به 
اداره کل )تا پایان روز اداری30 آذرماه( هنوز از اعلام نتایج 

خودداری می شود.
ناصر تصریح کرد: کلا حرف ما این است وزارتخانه متبوع، 
ناظر و اداره ارشاد استان مجری بوده و هر دو اصل انتخابات 

را تایید کرده است پس چرا اداره کل ارشاد برای اعلام نتایج 
تعلل می کند.

وی با اشاره به اینکه تنها مشکل این انتخابات اعلام نتایج 
نبوده و برای نمونه در دقیقه ۹0 اسم بنده از لیست حذف 
شد و علت آن را نمی دانم، گفت: با توجه به اینکه زمان 
انتخابات فردای حذف بنده بود مهلتی برای اعتراض نداشتم، 
البته این مضوع تنها در مورد بنده صدق نمی کند و موارد از 

این قبیل وجود دارد.
مدیر خانه مطبوعات استان زنجان با اشاره به اینکه قانونا باید 
همه کارها با مشارکت خانه مطبوعات صورت می گرفت که 
اتفاق نیفتاده است، اضافه کرد: ولی با این وجود ما دعوت به 

حضور اعضا در انتخابات و اتمام این موضوع را داشتیم که 
خوشبختانه استان زنجان بالاترین میزان مشارکت را داشته 

است.
چرا از اعلام نتایج امتناع می کنند

وی با اشاره به اینکه برای ما سئوال است چرا از اعلام نتایج 
امتناع می کنند، اضافه کرد: چون وزارتخانه اعلام می کند اداره 
کل فرهنگ و ارشاد اسلامی باید نتایج را اعلام کند و حتی 
کتبی کردن درخواست اعلام نتایج پیشنهاد وزارتخانه بوده 

است.
ناصر با تاکید بر اینکه خانه مطبوعات در پایش و برگزاری 
انتخابات نقشی نداشته است و ریش و قیچی دست ارشاد 

بود عنوان کرد: هیچ کس نمی تواند حق رای دادن را از 
دیگری بگیرد اما در پایش اصحاب رسانه هر کس را به 

نحوی حذف کردند.
وی با اشاره به اینکه انتخاباتی که خود برگزار کردند را تایید 
نمی کنند، گفت: شاید اگر دخالت داشتیم می گفتیم بخاطر 
دخالت ما است ولی همه کار دست خودشان بوده است و 

اکنون نباید حق برگزیدگان ضایع شود.
مدیر خانه مطبوعات استان زنجان با اشاره به اینکه پراکنده 
شنیده شده بخاطر عدم به حد نصاب رسیدن کاندیداها در 
برخی بخش ها اقدام به عدم اعلام نتایج می کنند، گفت: اما 
راهکارهایی به جز پنهان کردن نتایج برای این موضوع وجود 
دارد ضمن اینکه باید گفت لیست زمان بندی که دست 
ارشاد بود و می توانستید برنامه ریزی و تصمیم گیری برای 

جلوگیری از این شرایط را داشته باشید.
اعضای صنفی می توانند به نتیجه اعتراض کنند نه دیگران
وی در پاسخ به سئوالی در مورد طرح موضوع شکایت 
برخی از اصحاب رسانه به دادستان برای توقف این انتخابات 
بیان کرد: دوستان نباید یک انتخابات داخلی را بسط دهند و 
موضوع به جایی کشیده شود که باعث ورود دیگران به یک 

موضوع صنفی شود چرا که صنف اساسنامه خود را دارد.
ناصر با اشاره به اینکه برای انتخابات صنفی کسی می تواند 
اعتراض کند که عضو آن صنف باشد، اضافه کرد: فردی 

خارج از صنف نمی تواند به انتخابات صنفی ورود کند.
اینکه خانه  بیان  با  مدیر خانه مطبوعات استان زنجان 
مطبوعات باید اعضا را حذف کند، گفت: ما قبول داریم 
اساسنامه ایراد دارد و این موضوع را به خانه مطبوعات تهران 
منتقل کردیم تا اصلاح شود چرا که خبرنگارانی هستند که 
به دلیل قوانین این اساسنامه از عضویت در این خانه محروم 

می شوند.
وی با اشاره به اینکه ارشاد مدعی است پایش طبق اساسنامه 
انجام شده است، گفت: در خیلی از استان ها این حساسیت ها 
نبوده و آمار بالای خبرنگارانی دارند در حالی که این لیست 

در زنجان به ۵۷ نفر رسیده است.
استانداری زنجان انتشار نتیجه انتخابات خانه مطبوعات 

را پیگیری می کند
ابوالفضل رفیعی، معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار 
زنجان در گفت وگو با صدای زنجان با اشاره به اعتراض 
خبرنگاران نسبت به روند ثبت نامی ها در سامانه خانه 
مطبوعات در آستانه انتخابات خانه مطبوعات استان ابراز 
کرد: در پیگیری هایشطبوعات و شرایط لحاظ شده نیز مورد 
گلایه خبرنگاران بود، از این رو پیگیری هایی از طریق اداره 
کل ارشاد و وزارتخانه متبوع داشتیم که نهایتا گفته شد طبق 
دستورالعمل ابلاغی باید انتخابات برگزار شود و امکان تغییر 
و اصلاح وجود ندارد چرا که همزمان باید در 20 استان 

کشور برگزار گردد. 
معاون سیاسی امنیتی و اجتماعی استاندار زنجان در پاسخ به 
درخواست تعدادی از خبرنگاران از ارشاد استان زنجان که تا 
به امروز )پایان وقت اداری پنجشنبه 30 آذرماه 1402( اصرار 
بر عدم انتشار منتخبین خانه مطبوعات استان زنجان دارد، 
تاکید کرد: استانداری زنجان درخواست خبرنگاران مبنی بر 
انتشار نتیجه انتخابات خانه مطبوعات استان زنجان را پیگیری 

خواهد کرد.
رئیس هیات مدیره خانه مطبوعات استان نیز در یک 
یادداشتی گفته است پنجشنبه ی هفته ی گذشته )23 آذر(
یکی از خبرنگاران نشریات استان با وی تماس گرفته و 
از ممانعت معاون رسانه ای مدیرکل ارشاد برای عضویت 
وی در خانه مطبوعات گلایه  کرده است و همین گلایه 
را مدیرمسئول همان رسانه نیز از رئیس هیات مدیره خانه 

مطبوعات استان داشته است. 
نجاری گفته است: به اتفاق مدیر خانه به اداره کل رفته و 
در حضور یکی دیگر از مدیران مسئول پایگاه های خبری 
موضوع را مطرح کردیم و معاون رسانه ای، با قاطعیت گفتند 
خبرنگار نامبرده هیچ سابقه ی بیمه ای ندارند، در حالی که در 
طی تماسی با آن خبرنگار معلوم شد ایشان دارای سابقه ی 
بیمه ی غیرخبرنگاری بوده و از حق سهمیه ی رسانه ی متبوع 
خود استفاده کرده است و معاون ارشاد بعد از این ماجرا 
ادعا کرده اند لیست خبرنگاران را نهایی نموده و به تهران 
فرستاده اند ودیگر امکان عضویت وجود ندارد! این در حالی 
است که طبق اساسنامه ی خانه ی مطبوعات، اداره کل فقط 
نقش نظارتی دارد و نمی تواند چنین کاری را بکند، این مسئله 

در ید اختیار خانه مطبوعات است. 
وی اظهار کرده است: وقتی به ایشان گفتیم شما بدون 
هماهنگی خانه ی مطبوعات نباید این کار را می کردید و این 
یک تخلف آشکار است، معاون اداره در پاسخ به سخن وی 
گفته است شما دیروز جلسه نیامدید و کوتاهی از ناحیه ی 
شماست و وقتی پرسیدیم: گفتیم کدام جلسه؟ گفتند همان 
جلسه ای که اطلاعیه اش را منتشر کرده ایم، اطلاعیه ای که 
قرار بود عضویت اعضا و مدارک آن ها با حضور خبرنگاران 

کنترل شود! 
نجاری ابراز کرده است: نکته ی شگفت انگیز این است که 
معاون یک اداره، بعد از نزدیک به 30 سال کار اداری هنوز 
ماهیت یک اطلاعیه و دعوت رسمی را تفکیک نمی کند و 
وقتی به ایشان گوشزد می کنیم که آن چیزی که شما گفتید 
یک اطلاعیه است و خانه ی مطبوعات یک تشکل حقوقی 
است و باید طبق یک نامه ی رسمی به جلسه دعوت شود 
وکدام تشکل حقوقی را در قالب یک اطلاعیه ی عمومی 
برای یک جلسه ی رسمی دعوت می کنند، پاسخ می دهند 
نه شما هم از اعضای خانه مطبوعات به شمار می روید! و... 
این حقیقتاً یک شاهکار است و بدتر از آن مدارک شخصی 
خبرنگارانی است که در اختیار کسانی قرار داده شده است 
که عضو خانه ی مطبوعات نیستند و این یک تخلف آشکار 
است. چرا باید مدارک اعضای خانه در اختیار اغیار قرار داده 
شود و این ها چیزهایی هستند که باید ارشاد پاسخگوی 

آن باشد.

غربالگری فشار خون و دیابت راهی 
به سوی سنجش سلامتی شهروندان

اداره ارشاد اسلامی از اعلام نتیجه ی  انتخابات خانه مطبوعات استان زنجان خودداری می کند!

مدیرکل فرهنگ و ارشاد و اسلامی استان گفت: طی نامه 
ای به معاونت امور رسانه ای و تبلیغات وزارت فرهنگ 
و ارشاد اسلامی اعلام کردیم که استان قادر به تایید 
انتخابات خانه مطبوعات زنجان نیست و این موضوع 

به خود مرکز محول می شود.
به گزارش ایرنا امراله حسنی روز چهارشنبه افزود:  
بخشی از موارد لازم برای این انتخابات از جمله حضور 
تعداد حداقل نامزدها در بخش نمایندگی خبرگزاری ها 
و نمایندگی روزنامه های سراسری رعایت نشده و این 
مساله هم در اختیار استان گذاشته نشد تا برای آن تدبیری 

مثل توزیع نامزدها از سایر بخش ها را انجام دهد.
وی ادامه داد: اگر قرار است ما در قبال انتخابات مسئولیتی 
داشته باشیم باید متناسب با آن از اختیار عمل هم 
برخوردار شویم ولی در انتخابات خانه مطبوعات همه 
چیز بر عهده خود مرکز بود و لذا تعیین تکلیف نتیجه آن 
نیز باید بر عهده خودشان باشد.مدیرکل فرهنگ و ارشاد 

تایید نتیجه انتخابات خانه  مطبوعات  زنجان
 به مرکز واگذار شد!

و اسلامی استان گفت: ممکن است مرکز در خصوص 
بخش هایی که تعدد نامزدها رعایت شده انتخابات را تایید 
کند و در مورد بخش های دیگر نیاز به رأی گیری مجدد 
باشد، در هر صورت خود مرکز باید در این خصوص 

اعلام نظر کند و باید منتظر اعلام نظر تهران باشیم.
به گزارش ایرنا، انتخابات خانه مطبوعات زنجان از چند 
روز پیش با پالایش اعضای این خانه که توسط اداره کل 
فرهنگ و ارشاد اسلامی استان زنجان انجام شد،  با چالش 
ها و حاشیه هایی همراه شد به طوری که شمار اعضای 
این خانه از 123 نفر به ۵۷ نفر کاهش یافت.با وجود این 
حواشی روز 2۸ آذرماه انتخابات خانه مطبوعات استان 
زنجان همزمان با کشور به صورت الکترونیکی برگزار شد.
بر اساس اعلام اداره کل مطبوعات وخبرگزاری های 
داخلی وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی میزان مشارکت 
در انتخابات خانه مطبوعات زنجان با حدود ۹0 درصد 

بالاتر از همه ی استان ها بود.

رییس هیأت بدمینتون استان زنجان خبر داد؛
زنجان میزبان

 رقابت های بدمینتون بانوان کشور

مدیرکل صنعت، معدن و تجارت استان خبرداد؛
اشتغالزایی برای بیش از ۴ هزار 

زنجانی با راه اندازی واحدهای صنعتی
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شعر و فلسفه از یک  تبارند

هفتحوض-دکتر یحیی 
یثربی استاد فلسفه اسلامی 
دانشگاه علامه طباطبایی 
درباره جایگاه گفتگو در 
گفت:  اسلامی  فلسفه 
گفتگو بیش از آنکه به 
فلسفه مربوط باشد به 
شرایط فکری متفکران 
مربوط است. به این معنی 
که ممکن است متفکران 
در دوره ای گفتگو داشته 
و در زمانی دیگر نداشته باشند. در دوران گذشته متکلمان، 
صوفیه و فلاسفه با یکدیگر گفتگو داشتند، اما پس از دوره 
ملاصدرا این سه گروه تشکیل گروه واحدی دادند و از همین 

رو زمینه گفتگو از میان برداشته شد.
وی افزود: متأسفانه شرایط کنونی متفکران ما به گونه ای است 
که دیگر اهل گفتگو نیستند. در شرایط حاضر در وجوه 
مختلف جامعه، رقابت ایجاد شده است اما متأسفانه گفتگو 
در باب فلسفه مطرح نیست. تنها راهکار این است که فلسفه 

مورد نقد قرار گیرد. 
استاد فلسفه و عرفان اسلامی با بیان اینکه در گذشته گفتگوها 
از نوع ابطالی بود، ادامه داد: در سنت گذشته ما گفتگوی سازنده 
جایگاهی نداشت و گفتگوها از نوع ابطالی بود. در حالی که 
گفتگوی سازنده تلاشی است برای پی بردن به کاستیها و پاسخ 
دادن به مسئله ها. به عنوان مثال فیلسوفی مثل ابن سینا با متکلمی 
مثل غزالی وارد گفتگو می شد و هدفش رد او بود، غزالی هم 

متقابلاً تمرکز خود را بر رد ابن سینا قرار می داد.
وی با اشاره به اینکه روند گفتگوی ابطالی در جامعه امروز نیز 
ادامه یافته است، گفت: همه ما شمشیر می کشیم و بدون اینکه 
کانت را فهمیده باشیم نظریات او را رد می کنیم. این یک گفتگو 
سازنده نیست، بلکه یک گفتگو ردی است، متأسفانه گفتگوی 
سازنده ای که محصول علوم انسانی جدید است در علوم انسانی 

ما جا نیفتاده است.
یثربی افزود: شرایط فرهنگی جامعه ما به شکلی است که 
به گفتگو چندان علاقه ای ندارد یا شاید گفتگو را نمی فهمد. 
برای رسیدن به گفتگوی علمی باید از سنت گذشته قدری 
فاصله بگیریم و منطقمان را متحول کنیم. وقتی ما در باب 
معرفت شناسی معتقدیم یک فیلسوف همه چیز را می داند دیگر 
چنین فیلسوفی حاضر به گفتگو نیست چرا که دچار این توهم 
شده که همه چیز را می داند. این فرهنگ باید عوض شود. وقتی 
این تفکر ایجاد شود که ما کمی می دانیم نه همه چیز را، باب 

گفتگو آغاز خواهد شد.

حسیننجاری: چند وقت پیش دیدم عده ای از دوستداران شعر و 
مشتاقان حسین منزوی در شبکه های اجتماعی یادی از ایشان کرده  
بودند. نخست باید بگویم منزوی در غزل معاصر شاعر مطلوب 
من است ولی من رابطه ی مرید و مرادی با ایشان و هیچ شاعر 

دیگری ندارم.
امروز جنبشی عامه پسند در مورد منزوی به راه افتاده و وجهه ی 
ادبی اجتماعی این شاعر را خدشه دار می کند. برای نمونه اخیراً  
یکی از دوستان وویسی )فایل صوتی( را فرستاده بود که برخی 
از مدعیان و سینه چاکان منزوی که از قضا خود را از ندیمگان و 
یگانه ترین یاران شاعر می دانند به کتاب شعر منزوی تفأل می زدند. 
این عوامانه ترین عمل از سوی مدعیان و پامنبری  های ایشان است 
و شاید خطای روشنی است که هزینه ی آن از سرمایه ی معنوی 
منزوی پرداخته می شود. جالب است که همین مدعیان خود را 
شاعر، پژوهشگر و منتقد ادبی معرفی می کنند و با چنان صفاتی 

مرتکب چنین خبط و خطای فاحشی می شوند.
اساساً فال گرفتن از کتاب خواجه حافظ )با ویژگی های خاص 
دیوان و غزل هایش( هم که رفتاری عامیانه و غیر علمی است مورد 
نقد صاحبنظران است. بدیهی است که با پدیده های ادبی نمی شود 
به شیوه های اتفاقی و پوپولیستی رفتار کرد، این سلوک ساده لوحانه و 
خام طبعانه در دنیای ادبیات جایی ندارد و مورد نکوهش ذهن های 

مدرن منتقدان است.
مسخره نیست به جای توسل به روش های سنجیده و نظام مند 
به وادی افسون زدگی فرو بغلتیم!؟ فهم لایه های پنهان و غیر قابل 
پیش بینی فرداهای زندگی با راهکارهای فالگیرانه و خردگریزانه 

امکان پذیر نیست.
ابهام زدایی از آینده نه با تمسک به تفأل و نه با راهبردهای تصادفی 
دیگر، امکان پذیر نیست و قاطعیت این حکم نابخشودنی )تفأل( 
نشأت گرفته از نگرشی رمانتیک است که به ادبیات حریمی 
شبه دینی و هستی شناختی قائل است و معتقد است که نباید 
قداست ادبیات را با گفتمان های غیر دینی و قرار دادن آن در بستر 

تاریخی آلوده ساخت.
از جهتی تکه های شعر هر شاعری مجموع رفتارهای گسسته ی 
شاعر است و بالطبع نگاه و حالات یک شاعر در تمامی زندگی او 
یکسان  نیست بنا بر این نمی توان حتی دستگاه فکری و منظومه ی 
ذهنی یک شاعر را با اتکا به پاره های شعری او به »قطعیت« معرفی 
کرد.  چه رسد به این اینکه با تکیه بر فعلیت های آنی و ارتجالی یک 
شاعر به تفسیر جهان آینده پرداخت. در دنیای مدرن نمی شود جهان 
را در جام جم دید و تفسیر نمود، این شیوه ی عالیجنابان جن گیر 

عصر پیشامدرن است.
اینکه حسین منزوی شاعری رمانتیک است تردیدی نیست ولی 
غزل های درخشانی هم دارد که واکنشی اعتراضیانتقادی به 
نابسامانی وضعیت سیاسی، اجتماعی ایران معاصر است ولی از 
پیروانش کم نیستند که با نگرشی رمانتیک می خواهند به تأویل 
زندگی نسیه و نیامده )آینده( و جهان پیچیده ی فردا بپردازند و اتفاقا 

آفت منزوی گرایی امروز همین بینش ابتذال آلود است.

دکتر یحیی یثربی:
گفتگو بیش از آنکه به فلسفه مربوط 

باشد به شرایط فکری متفکران 
مربوط است

دنیایامروزرادرجامجمنبینیم

هفتحوض-فاطیماسیاحتی:   بابک  احمدی در 
هفتمین نشست شعر خوانش گفت:من درمیان 
مردمی به دنیا آمدم که عمدتاً شعردوست هستند. 
ملت ما عموماً دنیا را با شعر می شناسند و شعر 
راهنمای زندگی  آنهاست.با شعر حافظ فال می گیرند 
و آینده  را با آن محک می زنند، با شعرهای فردوسی، 
گذشته ی تاریخی را می شناسند. اندیشه های فلسفی  
را با خیام و نوآوری هایشان را با نیما و شاعران بعد 
از نیما می شناسند. اما در میان ملتی که شعر دوست 
دارند و در میان جوان هایی که بخش اعظم آنها 
شاعرند، من هرگز شعر نگفتم. حتی وقتی جوان 
بودم و عاشق می شدم به جای اینکه برای معشوقه 
شعر بگویم سعی می کردم به زبان منطقی-فلسفی 
قانع اش کنم که من بهترین هستم و فکر کنم بیشتر 

از شعر هم اثر می گذاشت.
این نویسنده و منتقد هنری می گوید:عشق بزرگ 
زندگی من فلسفه است و فلسفه پهلو به پهلوی 
شعر است. از بدو تاریخ، فلسفه ی غرب حتی 
دورتر در اندیشه هایی که می توان نامش را فلسفی 
گذاشت، در هند، چین، بین النهرین، مصر کهن و 
تبت کهن در کتاب مردگان، با شعر همراه می شود. 

شاید شعر به ذهن فلسفی توانایی می دهد که بهتر بیان شود. شعر 
و فلسفه از یک خانواده ی نزدیک اند. سقراط در کتاب »دهم 
جمهوری افلاطون« یک عبارت خیلی ترسناکی می گوید: »یک 
جدال دائمی، جدال سرشار از خشونت میان شعر و فلسفه است 
و باید یکی از آنها پیروز شود.« افلاطون که این مکالمه را نوشته، 
نمی دانیم از قول استادش سقراط نوشته یا نظر خودش است، 
در این مورد شک وجود دارد ولی آنچه که مهم است هولناکی 

این جمله است.
احمدی ادامه می دهد: سقراط بحث را اینگونه در کتاب »دهم 
جمهوری افلاطون« پیش می برد: شعر بیان احساسات و عواطف 
و فلسفه بیان خردورزی و لوگوس است. برای خوشبختی و 
سعادت انسان عقل لازم است و احساسات و عواطف همیشه 
ما را به بیراهه می برد. در نتیجه شاعران ما را با احساسات و 
عواطف مان همراه می کنند و باعث می شوند تصمیمات غلط 
بگیریم ولی فیلسوفان ما را با خرد همراه می کنند و موجب 
می شوند تصمیمات درستی بگیریم. بهترین تصمیم این است که 
در یک جامعه ی ایده آل فیلسوف ها به قدرت برسند و سپس 
نتیجه ی ترسناکی می گیرد و می گوید:»فیلسوف ها اگر به قدرت 
برسند، شاعران را از شهر بیرون می کنند و از سر لطف آن ها 
را نمی کشند. آن ها را به پشت وارونه سوار بر الاغ کرده و از 
شهر بیرون می کنند.« دشمنی افلاطون با شعر بسیار عجیب است 
لااقل در کتاب »دهم جمهوری افلاطون«. چون خود افلاطون 
یکی از ادیبان خیلی بزرگ تاریخ ادبیات یونان است و برخی از 
مکالمه هایش مثلاً زیباترین شان »مهمانی« در حد یک شاهکار 
بی نظیر ادبی است. در خیلی از مکالمه هایش به شعر علاقه دارد 
مثل »ایون«. در ایون شعر امری است الهی و الهامی و آنقدر 
این الهام پیچیده است که گاهی نیازمند مفسرانی می شود که 
آن را به عامه ی مردم قابل فهم کنند. کل مکالمه ی ایون در 
مورد نقش آن تأویل گرها یا مفسران است. پس یک تناقضی 
در این مکالمه ها هست و می توانیم بگوییم عبارتی که در کتاب 
دهم جمهوری افلاطون آمده نظر اصلی افلاطون نیست، بلکه 
نظر استادِ افلاطون )سقراط( است که هرگز چیزی ننوشت و از 
نوشتار بیزار بود. به همین خاطر به شاگردش هم آموزش داده 
بود و شاگردش هم در برخی از مکالمه ها، نوشتار را به عنوان 
امری منفی رد کرده و گفتار را برجسته نموده است. اما ارسطو در 
»پوئمتیک« فن شعر یا بوطیقا مسیر دیگری را رفته است. او گفته: 
»شعر بهترین وسیله ای است که می تواند احساسات، عواطف و 
کارهای عقلانی آدم را بیان کند. هر چند با آوردن واژه ی کار 
عقلانی، در تعریفش راه استادش افلاطون را بسته است و از 
آنجایی که کتاب نه درباره ی عمدتاً هنر شعر که درباره ی تراژدی 
است )در واقع درباره ی تئاتر است( و از آنجایی که تراژدی 
همواره در گفته های هم سرایانش در لحظه های خیلی حساس 
شخصیت های اصلی شعر است و شاعرانه بیان می شود، این 
احترام را برای شعر قائل شده است. تراژدی در فرهنگ یونان 
از همان آغاز تا تراژدی »راسین«، »شکسپیر«، »پیر کورنی« و تا 
»بکت«، منش شاعرانه داشته است، تراژدی از یک تعارض 
حرف می زند، تعارض بین قواعد یا به قول یونانی ها نموس 

حاکم بر ذهن و حاکم بر زندگی اجتماعی.
احمدی معتقد است: بزرگترین تراژدی که بشر آفریده شاید 
»آنتیگونه« اثر »سوفوکل« باشد. »آنتیگونه« بیان تعارض بین 
قانون الهی و قانون زمینی است . یک شهروند خوب، قانون 
زمینی را می پذیرد و اجرا می کند ولی در عین حال قانون الهی 
بسیار سهمگین است و نمی توان آن را اجرا نکرد و آنتیگونه در 
برابر این دو تعارض قرار گرفته است. قانون زمینی می گوید 
تو نمی توانی جسد برادرت را خاک کنی و این بنا به آداب و 
سنن مرسوم یا نموس، بزرگترین بدبختی برای آنتیگونه است و 
قانون الهی می گوید وظیفه ی تو این است این کار را انجام دهی. 
با انتخاب هر کدام از این دو قانون، دیگری از انتفاء می افتد. از 
نظر هگل به این دلیل آنتیگونه بزرگترین تراژدی است که این 
تعارض را در عالی ترین، قوی ترین و شدیدترین حالتش را با 
عوارضش نشان می دهد اما وقتی به تراژدی های دیگر نگاه کنید، 
شکل های دیگری از این تعارض یا تعارض بین امیال انسانی و 

امکاناتش را می بینید. 
این متفکر در بخش دیگری از سخنانش با بیان اینکه پیش از 
سقراط، پارمیندس و هراکلیتوس از بزرگ ترین فیلسوفان یونان 
بودند، اظهار می کند: از نظر هایدگر عظمت این دو فیلسوف 
از تمام فیلسوف های تاریخ بیشتر است. آن دو شاعر بودند و 
یکی از قطعه هایی که از پارمیندس مانده، شعر فلسفی است. 
دیگری قطعه هایش درباره ی طبیعت است اما شعر است. 
یعنی جملات، گزیده هایی هستند که شاعرانه بیان می شوند. 
به اعتبارِ بیانِ شاعرانه، امکان استخراج معانی مختلف از این 
قطعات هست و معانی فلسفیِ خیلی غنی دارند. می توانید از 
جنبه های مختلف به این متن ها نگاه کنید، هر دو جزو بزرگترین 

گنجینه های تاریخ  فلسفه هستند. 

مارتین هایدگر در مورد پارمیندس می گوید: »او در این شعر 
ضرورت تمام کتابخانه های فلسفی را نفی کرده است.« به عبارتی 
ما با این شعر کل فلسفه را داریم و شاعرانی که فیلسوف بودند 
مانند خیام و تا حدودی هم حافظ )نه به آن کمال در اندیشه، 
چون پهلو به پهلوی فلسفه نمی زند بیشتر به سمت تئولوژی 
می رود( و همچنین دانته، گوته، هولدرلین، گئورگه جز افرادی 

هستند که کار فلسفی کرده اند. 
احمدی خاطرنشان می کند: یک تاریخ فلسفی خوب، نمی تواند 
بدون خیام نوشته شود و یقیناً بدون این کسانی که نام آن ها را ذکر 
کردم نوشته نمی شود. پس همان طور که فیلسوف هایی بودند 
که به شعر احترام گذاشتند و شعر و فلسفه را همراه هم دیدند 
بالعکس شاعرانی هم بودند که دنیای فلسفی آفریدند. هایدگر 
تا جایی پیش می رود که می گوید: »شعر به مثابه ی گشایش 
راز هستی در خدمت ماست. تنها وسیله ای که بشر در دست 
دارد تا راز هستی را بفهمد یا حداقل آن را به عنوان پرسش برای 
خودش مطرح کند، شعر است.« این فیلسوف تاکید می کند: دیگر 
این توانایی در فلسفه نیست ولی در تفکر شاعرانه هست. هایدگر 
در مرحله ی دوم از کارش، جمله ی هولدرلین را تکرار می کند 
که »انسان، شاعرانه روی زمین زندگی می کند.« اما حقیقت این 
است با هولدرلین نمی توان موافق بود. بعید به نظر می رسد همه ی 
انسان ها بتوانند شاعرانه روی زمین زندگی کنند ولی ای کاش 
شاعرانه زندگی می کردند. در واقع جمله ی هولدرلین این است: 

باید انسان ها روی زمین شاعرانه زندگی کنند.
این منتقد و محقق می گوید: در قرن بیستم اختلافی بین فیلسوفان 
قاره ای افتاد که در یک طرف آن هایدگر و در طرف دیگر آن 
فیلسوفان آنگلوساکسون )راسل، ویتگنشتاین و مور و خیلی از 
بزرگان فلسفه( بودند که عملاً در انگلیس و آمریکا کار می کردند 
و بیشتر متکی به منطق بودند و ریاضی برایشان مهم بود. یک 
تعارض بزرگی در کار فیلسوفان تحلیلی می بینیم، توجهی که 
فیلسوفان قاره ای به شعر و ادبیات و هنر دارند خیلی وسیع تر 
است و احترامی که برای شعر قائل اند خیلی زیاد است، علاوه 
بر هایدگر تقریباً تمام کسانی که بعد از او در فلسفه ی قاره ای کار 
کردند این احترام عمیق را برای شعر قائل اند. دریدا می گوید: 
»شعر تنها وسیله ی آیندگانی انسان است و یگانه وسیله ای است 
که می تواند در مقابل هیولاها بایستد.« فیلسوفان تحلیلی هم این 
احترام را برای شعر قائل اند اما متاسفانه در زبان فارسی کمتر از 
آن ها مطلبی منتشر شده است. همانطور که از نام مکتب شان 
هم مشخص است بیشتر کارشان تحلیل و نظریه پردازی ادبی 
است که به زبان فلسفی و با عمق بیش تر بیان می شود و اغلب به 
فلسفه ی زبان گره می خورد و از این جهت هم ارزشمند است.

احمدی عنوان می کند: همین اواخر یکی از شاگردانم از اصفهان 
کارتونی برایم فرستاده بود که دو فیلسوف قاره ای و تحلیلی در 
کنار هم که خیلی هم شبیه هم بودند، ترسیم شده بود و روی 

آن نوشته بود:
فیلسوف قاره ای+ الکل= شاعر

فیلسوف تحلیلی+ الکل= فیلسوف تحلیلی مست
با همین کاریکاتور به نظرم همه ی حرف ها گفته می شود. وزنه  ی 
سنگین شعر در اندیشه ی فلسفه ی قاره ای همیشه بوده و در این 
مکتب هنرمندان بزرگی به وجود آمدند، مثل آلبرکامو و ژان  پل 
 سارتر و... که فقط فیلسوف نبودند بلکه نویسنده و نمایشنامه 

نویس های بی همتای قرن بیستم بودند.
این نظریه پرداز هنری در بخش دیگری از سخنان خود به ذات 
شعر پرداخته و می گوید: وقتی از شعر حرف می زنیم باید 
دقیقاً بدانیم از چه چیزی حرف می-زنیم، به چه چیزی شعر 
می گوییم که ده ها و صدها و هزاران رساله و کتاب در این باره 
نوشته شده است. بحثی را در اینجا آغاز می کنم و به این نتیجه 
خواهم رسید که چنین تعریفی ممکن نیست، کما اینکه یونانیان 
هم نمی توانستند به دقت بین نظم و نثر فرق بگذارند و آنچه که 
آن ها به آن شعر می گفتند خیلی اوقات در حد نثر بود ولی در 
تراژدی ها می آمد. بنا بر یکی از تعاریف ممکن شعر یعنی کلام 

آهنگین و موزون و احیاناً توام با قافیه است. ما با انواع بی پایانی 
از شعر روبرو هستیم و شعر متکی به ابزار نیست. هنرهای 
جدیدتر قرن بیستم متکی به ابزار هستند مثل سینما، عکاسی 
که خیلی راحت تعریف می شوند. حتی تئاتر راحت تر از شعر 
تعریف می شود و عبارت است از عده ای آدم که در مقابل عده ی 
دیگری از آدم ها می ایستند و یک کنش هایی را تقلید می کنند و 
دیالوگ هایی را می گویند. حتی گاهی اوقات چیزهای بی معنی 
می گویند. مثل برخی از نمایشنامه های »بیکن« و می توانیم اجزای 
بدن آنها را برجسته کنیم. مثل »ناتالی«؛ نمایش بزرگ »راجر بیکن« 
که فقط یک دهان دارد، حرف هایی می زند که ما آن حرف ها 
را نمی فهمیم )یعنی فوراً نمی توانیم بفهمیم(. اینگونه تئاتر تعریف 
می شود و با این تعریف کارهایی را می شود انجام داد ولی در 
مورد سینما ابزار خیلی بیشتر است. اگر عده ای دور هم جمع 
شوند، به عنوان بازیگر و یک نفر آنها را مدیریت کند و یکی 
گریمور باشد، یکی فیلمبردار، یکی نورپرداز، یکی هم خلبان 
باشد و شات هوایی بگیرد و خیلی نماهای حرکتی داشته باشد، 
سینما می گوییم. با این تعریف همه ی فیلم ها سینما هستند فقط 
می توانیم بگوییم بعضی از این فیلم ها خوب هستند، بعضی ها 
هم بد. همینطور با ابزار می توانیم تعریفی از عکاسی بدهیم. اما 
تعریفی از شعر نمی توانیم بدهیم، چون شعر ابزاری ندارد. شعر 
برای سرودنش یک دهان لازم است، تا آنچه به ذهن آمده را بیان 
کند و در حالتی دیگر برای تهیه و تولید آن یک قلم و کاغذ لازم 
دارید که دنیای ذهنی خود را روی کاغذ ثبت کنید. هنرِ گرانی 
مثل سینما، نیازمند تهیه  کننده و محصول نظام سرمایه داری است. 
شعر تقریباً از این نظام بیرون است. شاعر هر لحظه که بخواهد 
می تواند کار کند. سیروس طاهباز می گفت: »شعرهای نیما را 
پشت پاکت های سیگار و پاکت نامه که درون گونی ریخته شده 
بود پیدا کرده بود.« و می بینید که شاهکار بزرگ فارسی ما به چه 
شکلی تولید شده است. اضافه بر این پیچیدگی های دیگری هم 
شعر دارد، به چیزهای متنوعی شعر گفته می شود. یک رباعی با 
چهار سطر شعر است و شاهنامه هم شعر است. و بسیار دشوار 
است که بخواهیم از این نقطه نظر برای شعر تعریفی داشته 
باشیم. از همه سخت تر این است که شعر به زبان، وصل است 
و آدم ها زبان واحدی ندارند. توانایی های زبان های بشری برای 
بیان احساسات و عواطف و اندیشه ها، فکرها، بخردانگی و... 
متفاوت است. همه ی زبان ها به صورت یکسان این توانایی ها را 
ندارند و شعرهایی که در این زبان ها گفته می شود با حکم این 
زبان ها، با قاعده و گرامر این زبان ها، با زبان روزمره یا آرکائیک 
و درک اینها برای نسل های دیگر حتی برای فرهنگ دیگر در 
ارتباط است. شاملو می گفت: یک مترجم انگلیسی زبان چگونه 
می تواند ساقی را ترجمه کند؟ مجبور است بگوید باربر! باربر 
یک نره غولی است پشت پیشخوان که شراب می فروشد. 
ساقی دارای یک مفهوم عرفانی است که عمیقاً ریشه در فرهنگ 
خاصی دارد. البته در ترجمه های جدید اشعار حافظ؛ ساقی را، 
ساقی می نویسند و می پذیرند این کلمه قابل ترجمه نیست. ما 
هم همین مشکل را در ترجمه ی  شعرهای اروپایی داریم. در 
ترجمه ی شعرهای »رنه  شار« و »سن  ژون  پرس« کلی اشتباه 
داریم. در واقع این قانون حاکم می شود، بنابراین ترجمه ی شعر 
صرفاً ترجمه ی یک شعر نیست بلکه آفرینش یک شعر تازه 
است. شما ترجمه های رویایی و الهی از لورکا را با ترجمه های 
شاملو مقایسه کنید. خیلی از شعرها را هر سه ترجمه کرده اند. 
ترجمه ی کتاب مقدس »غزل غزل های سلیمان« ترجمه ی 
شاملو را مقایسه کنید با ترجمه ی دیگری از این کتاب. دو جهان 
متفاوتی وجود دارد، دو زبان متفاوت، و دو شعر متفاوت. و ما 
نمی دانیم کدام ترجمه ی هسته ی اصلی است. برای اینکه ترجمه 
ی کتاب مقدس در سال 1۹04 از زبان اصلی یعنی زبان »آرامی« 
است اما ترجمه ی شاملو از زبان فرانسه است. این موضوع 
می تواند مزیتی به ترجمه ی اول بدهد ولی اولی شعر نیست 
و یا خیلی کم منش شاعرانه دارد و دومی مثل هر سطری که 
شاملو نوشته شعر است. در نتیجه به این دلیل هم تعریف شعر 

ناممکن است، برای اینکه شعر به زبان وصل است 
و زبان های مختلف دنیا، تفاوت هایی دارند برخی از 
زبان ها توانایی کمی دارند و برخی از زبان ها توانایی 
بیشتر و برخی توانایی بسیار بالایی برای بیان شاعرانه 
دارند .ابن سینا می گوید: »به زبان عربی می شود کار 
فکری کرد، اما به زبان فارسی نمی شود، با زبان فارسی 
می شود شعر گفت، فارسی یک زبان شعر است.« 
اتفاقاً بر خلاف نظر ابن سینا زبان عربی هم زبان 
شعر است. یعنی تاریخ شعر عربی از عهد جاهلیت 
تا به امروز تاریخ بسیار درخشانی در تاریخ بشریت 
است. به علاوه در زبان فارسی هم اگر کار فکری 
انجام دهید می توانید کار کنید. محمدعلی فروغی راه 
را باز کرده است. او یک کتاب نوشت و ما ۵،4 نسل 
است از روی آن کتاب داریم کار فلسفی می کنیم. البته 
کار بزرگی نکرده ایم اما راه افتاده ایم، مثل هر بچه ای که 
تازه راه افتاده ولی قهرمان دومیدانی نیستیم. در مقایسه 
با فرهنگ های عظیم دیگر، کار فلسفی خاصی از ما 
صادر نشده است اما آغاز شده و توجه عظیمی که 

نسل جوان به آن دارد، گویای این اتفاق است .
بابک احمدی ادامه می دهد: شعر بسیاری از اوقات به 
معنای استعاری به کار می رود. مثلاً می گویند سینمای 
شاعرانه ی »تارکوفسکی«، من نمی دانم یعنی چه؟ چه چیزی 
سینمای تارکوفسکی را شاعرانه می کند؟ این بیشتر یک تعریف 
از تارکوفسکی است. چون شعر چیز خوبی است، بنا براین 
آن کاری که شاعرانه ارزیابی شود کار بسیار خوبی است. ولی 
واقعیت این است، ماده ی خام زبان برای شعر انکار ناپذیر است. 
شعر فقط و فقط یک ماده دارد که با آن ساخته می شود آن هم 
زبان است. اینجا یک سوال عمده پیش می آید، ما عبارت هایی 
را با زبان می گوییم که متوجه امر بیرونی هستند ولی ما در شعر 
عبارت هایی را داریم که متوجه امر درونی و سوبژکتیو هستند. 
شعر به شما می گوید که شاعر چگونه دنیا را شناخته است. در 
حالی که فلسفه و منطق به شما می گویند دنیا چیست، یا چه 
قوانینی بر آن حاکم است. این نکته ی خیلی کلیدی است. این 
جنبه ی سوبژکتیوی که در شعر است باعث می شود نتوانیم شعر 
را تعریف کنیم. اما هر کدام از ما دنیایی داریم که در آن شعر 
خوب از شعر بد جدا می شود و شاعران بزرگ آن هایی هستند 
که تعداد زیادی او را به عنوان شاعر می شناسند. مثلاً یقین دارم 
بیشتر از ۷0، ۶0 درصد از جمع حاضر شاملو را شاعری بزرگ 
می دانند ولی یقین ندارم همین تعداد، اخوان را شاعر بزرگ بدانند. 
همینطور نصرت رحمانی را. اما برای من هر سه شاعر خیلی 
بزرگ هستند و این را هم می دانم متاسفانه شاید خیلی ها اسم 

اخوان به ویژه نصرت را نشنیده باشند.
این پژوهشگر اضافه می کند: واقعیت این است که شعر اصلًا 
خبری از بیرون نمی دهد، مگر از لایه ی ذهن شاعر و این تعریف 
را سخت می کند. آیا شعر تابع قاعده و قواعد دستور زبان است؟ 
فرمالیست های روس می گویند: نه! و شعر نباید تابع قواعد 
دستوری باشد. شعر اگر قواعد دستور زبان را رعایت نکند، زبان 
تازه ای می سازد که به اصطلاح آن ها؛ آشنایی  زدایی شده است و 
گوهر شعر هم همین است. اگر این حرف را بپذیریم، تکلیف 
خیلی از شعرهایی که با رعایت قاعده آنها را شعر می دانیم مانند 
شعرهای بیژن جلالی چه می شود؟ تقریباً در همه ی شعرهای 
جلالی قواعد دستوری رعایت شده است. برخی از شاعران دهه 
ی چهل که به موج نو معروف بودند، با دستور زبان جنگیدند مثل 
رویایی در مجموعه ی »دلتنگی ها« و بعد از آن. پس نمی توانیم 
یک قانون عام بگذاریم که تعریف فرمالیست های روس را 
بپذیریم. ضرورتاً در شعر صرفاً آشنایی  زدایی ملاک نیست، خیلی 
از شعرهای زیبایی که ما می شناسیم آشنایی  زدایی هیچ نقشی در 
آن ها ندارد. بنابراین چنین رویکردی مهم است اما نمی شود 
همیشه به آن تکیه کرد. خیلی از شعرها هستند که از این مرز بیرون 
می روند و واژه ها هم کلیدی می شوند. شاعرانی هستند با واژه های 
کهن به گونه ای نوآوری می کنند، مثل شاملو با زبان آرکائیک اش. 
شاعرانی هم هستند که اساساً زبان گذشته را فراموش کرده و فقط 
با زبان روزمره شعر می گویند. در شعر مدرن عنوان خیلی مهم 
شده، کمتر واژه ای این قدر اهمیت دارد. عنوان، تعیین کننده ی 
معنای شعر است. مثلاً شعر »ساعت اعدام« شاملو. اگر بدون 
عنوان این شعر را بخوانید، هیچ ارتباطی با اعدام در آن نخواهید 
دید و گمان خواهید کرد یک شعر عاشقانه است. در صورتی که 
با آمدن عنوان شعر، معنای دیگری به شعر می دهد و یکباره متوجه 
می شوید شاملو به عنوان یک شاعر چپ از یک زندان خبر 
می دهد و از یک ساعت اعدام که بسیاری از دوستانش مانند 
مرتضی کیوان در آن اعدام شدند، پرده برداری می کند. نکته ی 
بعدی اینکه لب یا قلم شعر کدام است؟ شاملو معتقد بود شعر 
عمدتاً برای دکلمه ساخته شده است . خدا به او یک صدای 
جادویی هم داده بود، وقتی شعر خود و دیگران را می خواند ما را 
مدهوش می کرد، صدای او کیفیت موسیقایی دارد. اما یک شاعر 
بد صدا را تصور کنید که تعدادشان هم کم نیست. آنها نمی توانند 
دکلمه کنند و هنر دکلمه ی شعر را بلد نیستند. یعنی حتی نمی دانند 
کجای شعرشان تأکید بگذارند. بنابراین آیا شعر ضرورتاً برای 
دکلمه ساخته می شود؟ باید گفت: نه! برای این که ما خیلی 
وقت ها شعر را روی کاغذ )کتاب و مجله( می بینیم. آنجا شعر 
یک معنای خاص پیدا می کند و شکل معینی دارد که به نقاشی  
نزدیک است. مثلاً شعر پلکانی نوشته می شود. در شعر شاملو، 
سطرها به صورت قطره قطره زیر هم نوشته شده است. شاعرانی 
که به تصویر نزدیک می شوند و قرابت خود را به هنرهای 
تجسمی و نقاشی نشان می دهند، آیا قاعده های بنیادین پیدایش 
یک شکل تازه ی شعر را می سازند؟ آیا روایت تازه ای از عشق 
را بیان می کنند که شعر بشود؟ دایره ای را تصور کنید با لغات و 
حروف، شعرهای تصویری مثلاً از داخل دایره ی گلی درآمده 
باشد یا فواره ای ترسیم شده باشد، آیا این شکل تازه ی شعر 
است؟ باز هم به موارد متعارض بر می خوریم. اصلاً خیلی از 
شاعران به دنبال شکل تازه ی شعر نبودند. در سراسر شاهنامه 
شکلی تازه نمی بینیم، یک قاعده ی سخت و سنگین شاعرانه در 
آن حاکم است، تنها با اتکا به نظم و قافیه شاعر می تواند در بعضی 
جاها شکل نو بیافریند: »یکی دختری داشت خاتون چو ماه/ اگر 
ماه دارد دو زلف سیاه.«...  ادامهدرستونروبرو)کافهنادری(  

این شعر برای فردوسی خیلی ضعیف است و با هیچ کجای شاهنامه 
نمی خواند. ما به عنوان خوانندگان مدرن، متوجه جهان دیگری 
می شویم. اگر این قاعده ی بنیادین وجود داشته باشد واقعاً وزن و قافیه 
است. ما که از نسل نیما و بعد از نیما هستیم یقین داریم که نیست. آیا 
حاصل آهنگین و موسیقایی بودن کلام، شعر است؟ باید گفت: نه! 
شعرهایی داریم که چنین نیستند، شعرهای رویایی واقعا آهنگین 
نیستند. شاعرهای دهه ی هفتاد در این زمینه تندروی هم داشته اند. 
آیا شاعر عقاید تازه ای دارد؟ نه! خیلی از شعرها هیچ عقیده ی تازه ای 
به جامعه ارائه نمی کند ولی در عین حال شعرهای بسیار خوبی 
هستند. خیلی از این شعرها فقط از دنیای درونی شاعر هستند، حتی 
آن تجربه برای فرد دیگری گویا نیست مثل بعضی از شعرهای فروغ 
فرخزاد و نصرت رحمانی، ولی شعر هستند و شعرهای بزرگی هم 
هستند. بنابراین تاکنون هیچ تعریفی برای شعر پیدا نکردیم که با 
اطمینان بگوییم و همه ی نکاتی که ذکر شد را در آن تعریف 
بگنجانیم. بابک احمدی تاکید می کند: این آهنگ واژه های شعر، 
شعر را در موسیقی از نثر جدا می کند. در موسیقی غربی معمولاً 
لیدها، آریاهای اپراها و کرها شعر هستند، به ندرت نثر هستند و نثر 
را نمی توانند به راحتی با موسیقی همراه کنند. البته یک نمونه 
متعارض داریم که شاهکار بزرگی است و آن قطعه ای است که 
»سرگئی راخمانینف« بر اساس تک گویی سونیا در پایان نمایش 
»دایی وانیا«که شعر نیست اما بسیار شاعرانه است، ساخته است. این 
قطعه خیلی نوستالژیک، خیلی غمگین و خیلی تکان  دهنده است. 
همه ی نمایشنامه ی »چخوف« یک طرف و این تک گویی طرف 
دیگر. »راخمانینف« توانسته از آن، یک اثر موسیقایی بی نظیر بسازد. 
اهالی موسیقی امکان دارد به نثر نزدیک شوند ولی به طور معمول 
به شعر نزدیک می شوند. به خصوص شعری که آهنگین باشد و 
اگر چنین باشند برخی از شعرهای نو راحت تر خوانده می شوند. 
مثل همایون شجریان که دارد شعرهایی را می خواند از شاعران 
معاصر، اما قبول کنید همه ی آن ها ممکن نیست، گاهی کلیت شعر 
مطرح است گاهی طولانی بودن شعر. اینکه شعر کوتاه باشد یا 
طولانی، شاعران مختلف را باهم به تعارض می کشاند. یک بار بیژن 
جلالی کتاب »بلندی های ماچو پیچو« )پابلو نرودا( را به من نشان 
داد و گفت: »نرودا چطور توانسته شعری به این بلندی بگوید، به 
نظرم نرودا خداست.« برای اینکه بیژن جلالی خودش شعرهایش 
خیلی کوتاه اند، اما فوق العاده  اند. منظومه ی »پیاده روی« سپانلو یک 
شاهکار ادبی است. در نتیجه این هم کمکی به شعر نمی کند. اینکه 
شعر تصویری را تداعی می کند: »مانده از شب های دورادور/ در 
مسیر خامش جنگل...« یک تصویر است، آیا شاعر باید چنین 
تصویر نبوغ آمیزی را بسازد. مانند تصویری که نیما ساخته؟ نه! 
شعرهای زیادی داریم که تصویر ندارند. مثلاً در ادبیات کلاسیک 
مثل نصایح، ادعیه که اصلاً قرار نیست تصویر بسازند. این شعرها 
کار نثر را می کنند، البته به زبان فاخرتر و شاعرانه تر. با همه ی این ها 
ما هنوز به تعریفی از شعر نرسیدیم. این نویسنده و نظریه پرداز با 
بیانکه اگر بگوییم شعر روایت است و یک امر روایی است، می 
گوید: هم شعر روایی داریم هم غیر روایی. در نهایت باید بگویم که 
ما نمی توانیم یک تعریف ذات باور از شعر بدهیم. شعر آن چیزی 
است که مخاطب آن را به عنوان شعر می پذیرد و مخاطب ها یکسان 
نیستند. مخاطب هایی هستند که شعر کهن را می پسندند. مثلاً از نظر 
مظاهر مصفا، نیما یک جفنگ گو است، یک شاعر خطرناک بود. یا 
نجف دریابندری گفته نیما یک خلچمک مازندرانی بود. از نظر 
خیلی از آدم ها شعر کهن خیلی بزرگ تر است ولی برای ما که 
ذهنیت های مدرن مان با شعر مدرن فارسی همراهی می کند و در آن، 
دنیای خودمان را شناختیم  و اصلاً در آن دنیا بزرگ شدیم، می بینیم 
که این آدم ها کهنه گرا هستند. سیمین بهبهانی واقعا کهنه گرا بود؟ 
آیا خیلی از شاعرهای فراموش شده ی دهه ی هفتاد که شعرهای 
بی معنی می گفتند و به آن افتخار می کردند از سیمین بزرگ تر هستند 
یا حداقل برای همه اینطور نیست. اگر امتیاز دسته ی دوم تجربه 
کردن بود، خانم بهبهانی هم تجربه هایی داشت. یک زبان شناس 
مرحوم به نام حق شناس درباره ی ایشان گفته نیمای غزل، یعنی او 
در فرم غزل انقلاب کرده است. آیا شعر یک تعهد اجتماعی 
همراهش است؟ سارتر در کتاب »ادبیات چیست؟« می گوید: 
»نویسنده ها، متعهد هستند اما شاعرها نیستند.« اما شاعرهای بزرگی 
داریم که متعهد هستند. در ایران شاملو نمونه ی بزرگ آن است. 
نرودا، ناظم حکمت و... اینها در واقع بیانیه های سیاسی را شعر کرده 
اند یا شعر را به عنوان بیانیه ی سیاسی به جامعه ارائه کرده اند، اما لزوماً 
همه ی شاعرها متعهد نیستند. مثل رویایی که هرگز شعر سیاسی 
نگفته، فقط یک بار در سال ۸۸ بعد از انتخابات مقابل سوربون شعر 
سیاسی خواند، درباره ی کشتار مردم در ایران بود. چهل سال پیش 
انقلابی به آن بزرگی اتفاق افتاد، رویایی هیچ شرکت شاعرانه ای در 
آن نداشت. یا »سن  ژون  پرس«. بنابراین شاعران بزرگی هستند که 
تعهد اجتماعی  ندارند. آن ها انقلاب را در شعر کردند. برشت 
انقلاب را بیرون از شعر می خواست اما سن  ژون  پرس انقلاب را 
درون شعر می خواست و کار بزرگی هم بود. در نتیجه شعر، بهترین 
هنری است که نشان می دهد، چقدر تأویل مخاطب مهم است. این 
منم به عنوان مخاطب شعر تصمیم می گیرم، چه شعری خوب 
است و چه شعری بد؟ طبیعتاً این داوری تا حدودی تابع نظریه ی 
ادبی است. برشت می گوید: »هیچ عقیده ای نیست که نتوانید پشت 
آن یک دیدگاه سیاسی، یک دیدگاه ایدولوژیک پیدا کنید.« همه ی ما 
تابع یک نظریه ی ادبی، یک نوعی از فکر، نوعی از سنت شاعرانه که 
به زندگی ما معنا داده است، هستیم. در واقع داوری می کنیم ولی در 
همه ی ما باید این خصلت بزرگ انقلابی وجود داشته باشد که 
بتوانیم در برابر عظمت نوآوری یا تازگی یک شعر کنار بگذاریم و 
بپذیریم، شعر خیلی بزرگی است این شعر بزرگ نه به عقاید شاعر 
مربوط می شود نه به تعهدات سیاسی. لویی آراگون می گوید: »برای 
نوشتن شعر باید زندگی شاعرانه داشت باید مثل یک شاعر در دنیا 
زندگی کنید.« همان حرف هولدرلین و هایدگر »انسان شاعرانه روی 
زمین زندگی کند.«برای این است که شعر خوب پدیدمی آید. اما تعریف 
ابژکتیو از شعر غیر ممکن است. هر کدام از ما به عنوان سوژه هایی 
متفاوت، با امیال متفاوت، با امیال سرکوب شده ی متفاوت، بسته به 
جنسیت، طبقه و فرهنگ مان، شعرها را دسته بندی می کنیم و بسیار 
دشوار است همدیگر را قانع کنیم.معمولاً برای این اقناع به نظریه های 
ادبی پناه می بریم. احمدی می گوید: شعر نکاتی در آدم آشکار 
می کند که بدانی تو کیستی؟ برای اینکه بدانی کیستی، باید با دنیای 
شاعرانه ارتباط برقرار کنی. یقیناً با منطق و فلسفه و علم نمی توانید 

ولی   با شعر می توانید.

بابک  احمدی:



صاحب امتیاز و مدیر مسئول: فرامرز نجّاری
رییس شورای سردبیری: حسین نجّاری

لیتوگرافی امیر،  چاپ: کتیبه
نشانی: زنجان، خیابان 17 شهریور، ابتدای خیابان انقلاب اسلامی، پلاک 234

تلفن: 33568670 ، کد پستی: 4518836779

اعلانات-۲۴ ورزشکار افتخارآفرین زنجانی در بازی های آسیایی و پاراآسیایی شامگاه شنبه در مراسمی با 
حضور مسوولان استانی و کشوری تجلیل شدند.

نماینده ولی فقیه در استان زنجان، در مراسم تجلیل از این قهرمانان گفت: با هر نگرش و سلیقه ای باید در 
مقابل دشمن غرور ملی را به نمایش گذاشت و در این میان احترام ورزشکاران به سرود و پرچم ملی سمبل 

غیرت آنها است.
آیت الله علی خاتمی )یکشنبه ۱۹ آذرماه( در مراسم تجلیل از قهرمانان استان حاضر در بازی های آسیایی و 
پاراآسیایی، اظهار کرد:  حضور ورزشکاران در میادین فراملی به اندازه مدال طلا ارزشمند است. ورزشکاران 
افتخارآفرین به بداخلاقی های برخی از ورزشکارانی که نان این کشور را خوردند و هوای این سرزمین را 

استشمام و در نهایت بداخلاقی کردند پاسخ دادند.

مقابل دشمن باید غرور ملی را به نمایش گذاشت

وی با بیان اینکه پرچم برای هر فردی نماد غیرت و هویت است، اظهار کرد: بالا بردن پرچم کشور از سوی 
ورزشکاران نوعی نشان دادن قدرت و صلابت ایران اسلامی است و ما از ورزشکاران افتخارآفرین قدردانی 

می کنیم.
مقابل دشمن باید غرور ملی را به نمایش گذاشت

در ادامه شهردار زنجان با بیان اینکه ورزشکاران در ایجاد نشاط اجتماعی سهم بسزایی دارند و شهرداری نیز 
در این زمینه حامی آنان است، اظهار کرد: ورزشکاران برای رسیدن به هدف خود سختی و دشواری های 

طاقت فرسا را تحمل می کنند ولی در نهایت به لحاظ جسمی و روحی پیروز هستند.
این مسئول با بیان اینکه مدیریت زندگی قهرمانان در دست خودشان است، گفت: خانواده های آنان در کسب 

موفقیت ها نقش بی بدیل و اثرگذاری دارند که جای تقدیر دارد.

نماینده ولی فقیه  در تجلیل از افتخارآفرینان آسیایی و پاراآسیایی زنجان :

ورزشکاران سرمایه های اجتماعی کشور محسوب می شوند
رئیس شورای اسلامی شهر زنجان گفت: ورزشکاران سرمایه های اجتماعی کشور محسوب می شوند.

مجید ناصحی مقدم افزود: قدرت کشورها متکی بر سرمایه  اجتماعی است که ورزش یکی از آنها به شمار 
می آید.  

وی اظهار کرد: در گذشته یک یا چند ورزش و ورزشکار نام آور بودند اما اکنون اغلب ورزشکاران در 
رشته های مختلف مدال کسب می کنند و باید نگاهمان به آینده امیدوارتر باشد.

این عضو شورای اسلامی شهر زنجان ابراز امیدواری کرد: در راستای توسعه ورزش استان گام های بلندتری 
برداشته شود.

در پایان این مراسم، نام آوران زنجانی بازی های آسیایی و پارا آسیایی هانگژوی چین تجلیل شدند.

اعلانات-هشتمین جشنواره ملی مالک اشتر، هشتم آذرماه با حضور مقامات و مسئولان سازمان بسیج 
مستضعفین در محل سالن پنجم آذرماه این سازمان برگزار شد و دکتر علیرضا فیروزفر شهردار زنجان 
بعنوان شهردار الگو و موفق ترین مدیر دستگاه دولتی سال ۱۴۰۱ در جشنواره ملی مالک اشتر انتخاب 

و تجلیل شد.
به گزارش مدیریت ارتباطات و امور بین الملل شهرداری زنجان، هشتمین جشنواره ملی مالک اشتر، 
هشتم آذرماه با حضور مقامات و مسئولان سازمان بسیج مستضعفین در محل سالن پنجم آذرماه این 

سازمان برگزار شد.
در ابتدای این مراسم، سرهنگ مقداد فرمانی، دبیر اشراف کلی فرماندهی سازمان بسیج مستضعفین 

انتخاب شهردار زنجان به عنوان شهردار الگو در هشتمین جشنواره ملی مالک اشتر
ضمن عرض خیر مقدم به حضار در مراسم، اظهار کرد: با ابلاغ فرمان اعتلای بسیج تمام تلاش اشراف، 
رصد جامع برای تحقق اهداف بسیج بوده و امروز برنامه های اشراف در سلسله مراتب بسیج مستقر است 

که از بالاترین سطح تا پایگاه های مقاومت قرار دارد.
وی اظهار کرد: در این زمینه اتخاذ رویکرد مردمی در انتخاب گزاره های الگو در بدنه جامعه را جامه 
عمل پوشاندیم. در این جشنواره، شرکت کنندگان همانند الگوی بسیج در دفاع مقدس به صورت ترکیب 

جمعیتی شامل بسیج سازمانی و غیر سازمانی حضور دارند.
در ادامه، سردار سلیمانی، رئیس سازمان بسیج مستضعفین نیز در سخنان کوتاهی ضمن تقدیر از 
دست اندرکاران برگزاری جشنواره مالک اشتر و نیز عرض خیرمقدم به حضار در مراسم بیان کرد: امروز 

توفیق داشتیم که خدمت مقام معظم رهبری رسیده و از بیانات نورانی ایشان بهره بردیم.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین تصریح کرد: امیدواریم بتوانیم به خوبی در مسیر تحقق منویات مقام 

معظم رهبری گام برداشته و نسبت به خدمت رسانی به مردم شریف ایران اسلامی اقدام کنیم.
یادآور می شود، در پایان برگزاری این مراسم و با حضور سردار غلامرضا سلیمانی، رئیس سازمان 
بسیج مستضعفین و دیگر مسئولان این نهاد انقلابی، از برگزیدگان هشتمین جشنواره ملی مالک اشتر 

سازمان بسیج مستضعفین و نیز خانواده شهدای مدافع حرم و فعالان حوزه مقاومت تجلیل شد.
شایان ذکر است در این مراسم دکتر علیرضا فیروزفر شهردار زنجان بعنوان شهردار الگو و موفق ترین 

مدیر دستگاه دولتی سال ۱۴۰۱ در جشنواره ملی مالک اشتر انتخاب و تجلیل شد.


